
5141 16/1 92: Skriftlig fremsættelse 5142 

[Skatteministeren] 

Lovforslaget har derfor været drøftet med de 
berørte personaleorganisationer, herunder 
Kollektørforeningen. Kollektørforeningen vil 
ikke modsætte sig den foreslåede omdannelse. 
Statstjenestemændenes Centralorganisation II 
har ikke indvendinger imod lovforslaget. Dan- 
marks Jurist- og Økonomforbund og Ministe- 
rialbetjentforeningen har ikke udtalt sig imod 
lovforslaget. 

I henhold til lovforslaget foreslås aktiekapi- 
talen fastsat til 15 mio. kr., der forudsættes til- 
vejebragt ved at indskyde nettoaktiver, der fo- 
reløbig er anslået til en samlet værdi af 34,7 
mio. kr. Det er skønnet, at selskabet vil have 
behov for en egenkapital på 20 mio. kr., hvor- 
for selskabet betaler et kontant beløb til staten 
i forbindelse med overtagelsen af lotteriet. Be- 
løbet forventes at udgøre 14,7 mio. kr. og for- 
udsættes finansieret ved privat lånoptagelse. 

Selskabet betaler en afgift til staten for ret- 
ten til at drive klasselotteri. Afgiften beregnes 
som en procentsats af spillernes indskudssum- 
mer. Procentsatsen fastsættes i bevillingen. 

Omdannelsen af klasselotteriet vil påvirke 
statens indtægter. For finansåret 1992 vil sta- 
ten dels modtage engangsbeløbet på ca. 15 
mio. kr., dels modtage løbende indtægter på 
ca. 30 mio. kr. For perioden 1. januar 1992 til 
31. marts 1992, hvor selskabet forventes at 
overtage driften, vil omdannelsen medføre en 
udgift for staten på ca. 45 mio. kr., hvilket skyl- 
des den formelle udskilning af Det Kgl. Kø- 
benhavnske Klasselotteri fra finansloven. 

Idet jeg i øvrigt henviser til bemærkningerne 
til lovforslaget, skal jeg anbefale det til Tingets 
velvillige og hurtige behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

1) Spørgsmål om fremme af forespørgsel nr. F 14: 

Forespørgsel til energiministeren [om den 
kommende eludbygning, om elbesparelsesmulig- 
heder og om udbygning af  vedvarende energi]. 

Af Riishøj (SF) og Gade (SF). 
(Forespørgslen anmeldt 20/12 91). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

2) Spørgsmål om fremme afforespørgsel nr. F 15: 
Forespørgsel til arbejdsministeren, industrimi- 

nisteren og indenrigsministeren [om de regioner 
og lokalsamfund, som rammes af  store stignin- 
ger i arbejdsløsheden som følge af  større virk- 
somhedslukninger]. 

Af Nyrup Rasmussen (S) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 20/12 91). 

Formanden: 
Hvis ingen gør indsigelse mod fremme af 

denne forespørgsel, betragter jeg Tingets sam- 
tykke som givet. (Ophold). Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

3) Forespørgsel nr. F 12: 
Forespørgsel til trafikministeren: 
»Hvad kan ministeren oplyse om DSB's for- 

valtning af transportmonopolet, idet der sær- 
ligt tænkes på S-togs-situationen, Århus-Ka- 
lundborg-ruten, Helsingør-Helsingborg-ruten, 
indkøringen af den nye køreplan og hele situ- 
ationen omkring IC3-togene?« 

Af Ole Donner (FP) m.fl. 
(Forespørgslen anmeldt 29/11 91. Fremme 

af forespørgslen vedtaget 5/12 91). 

Begrundelse 

Ole Donner (FP): 
Når Fremskridtspartiet har rejst denne fore- 

spørgselsdebat vedrørende DSB, er det ud fra 
ønsket om at få en klar markering fra trafikmi- 
nisteren af, hvorledes ministeren har tænkt sig 
at DSB fremover skal forvalte transportmono- 
polet. Jeg tænker her på, hvorledes ministeren 
har tænkt sig den fremtidige ledelse i DSB, for 
erfaringerne har vist, at DSB i øjeblikket har 
meget svært ved at få de forskellige divisioner 
til at fungere. 

Der bør derfor ske noget på området, såle- 
des at de ting, som fortsat skal varetages af 
DSB, deles op både ledelsesmæssigt og regn- 
skabsmæssigt, så man ikke kan lave kreativ 
bogføring imellem de forskellige selskaber. Er- 
faringerne har vist, at DSB ikke magter at drive 
både færgetrafik, togtrafik, bustrafik, rådgiv- 
ningsvirksomhed og godstransport med last- 
vogne til dumpingpriser. I I 


